입학생 장학

※ 정규 원서접수 기간에 제출한 서류에 한해 장학이 적용됩니다.

※ 영규 전시납구 기단에 제출한 지규에 한에 : 자하다	명 및 내용	신청시기
● 대학원 한양국제장학금(HISP)	O 체ᅙ	근증시기
대학원 입학생 중 최종 학교의 성적이 우수한 학생들	을 대상으로 종합 평가를 통해 선발합니다.	
가. 심사 대상 : 최종 학교 전(全) 학년 평점 평균((GPA)이 100점 만점으로 환산할 경우 80점 이상인 자	
나. 장학혜택 : 종합심사를 통해 순위에 따라 100%	%, 70%, 50% 차등 지급	
구분	장학혜택	
HISP 100%	입학금 100%, 등록금 100% 감면	
HISP 70%	등록금 70% 감면	
HISP 50%	등록금 50% 감면	
다. 장학 적용기간 : 석사 4학기, 박사 4학기, 석박 라. 장학유지조건 : 매 학기 GPA 3.0 이상 유지 ※ 장학 선발 인원은 매 학기 다를 수 있음 ※ 만점이 표기된 성적표 혹은 GPA 100점 만점 증명		
● 대학원 어학성적우수장학금 입학생 중 어학 성적이 우수한 학생(TOPIK 5급, TC 에게 지급합니다. (정규 원서 접수 기간에 제출된 서 가. 장학혜택: 수업료의 30% 감면 나. 장학 적용기간: 첫 학기에 한함 ※ 영어가 모국어인 학생은 TOEFL, IELTS 성적으로	,	입학 시 해당자에 한하여 선발 (학생 신청 불필요)
● 이공계활성화 장학금 대학원 과정 이공계열 입학생에게 지급합니다. (지원니다.) 가. 장학혜택: 입학금의 50% 및 수업료의 50% 검나. 장학 적용기간: 석사 4학기, 박사 4학기, 석박다. 장학유지조건: 매 학기 GPA 3.0 이상 유지		
● 국제학대학원(서울캠퍼스), 융합산업대학원(ERICA 국제학대학원, 융합산업대학원 입학생에게 지급합니 가. 장학혜택 - 국제학대학원: 수업료의 20% 감면 - 융합산업대학원: 수업료의 30% 감면 나. 장학 적용기간: 석사 4학기, 박사 4학기(학업원 다. 장학유지조건: 매 학기 GPA 3.0 이상 유지		
● 한양동문 장학금 한양대학교를 졸업한 석사(석박통합)과정 및 박사괴 가. 장학혜택: 입학금의 50% 및 수업료의 50% 전 나. 장학 적용기간: 석사 4학기, 박사 4학기, 석박 다. 장학유지조건: 매 학기 GPA 3.0 이상 유지 ※ 한양대학교 동문 증빙서류를 제출하지 않은 경우	온라인 접수 시 반드시 이전학번 기입 및 관련 서류 제출	
● 한양교류장학금 입학생 중 한양대학교 교환 또는 방문학생 프로그램 가. 장학혜택: 수업료의 50%감면 나. 장학 적용기간: 첫 학기에 한함 ※ 한양대학교 교환 또는 방문학생 프로그램 참가 대상에서 제외됨	온라인 접수 시 반드시 한양대학교 학번 기입 및 관련 서류 제출	
● 온라인 학위과정 장학금 온라인 학위과정 입학생에게 지급합니다. 가. 장학혜택: 합격자 전원 50% 수업료 감면 / 종 나. 장학 적용기간: 4학기 다. 장학 유지조건: 매 학기 GPA 3.0 이상 유지 ※ 본 과정 졸업 후 본교 박사과정 입학 시, 첫 학기	합 평가 심사를 통해 선발된 경우 70% 수업료 감면 100% 수업료 감면(입학금은 본인 부담)	입학 시 해당자에 한하여 선발 (학생 신청 불필요)

imes 재학 중 과정 변경 시(석사 → 석박통합 / 석박통합 → 석사) 기존에 적용된 장학이 중단됨.

외국인 유학생 장학금

(교내 기타 장학금과 중복 수혜 불가)

외국인 유학생 장학금 (교내 기타 장학금과 중복 수혜 불가)

대학원

재학생 장학

M9009					
		진	학명 및 내용	신청시기	
한8 기 L 다	● HIEA 한양우수외국인장학금(ERICA캠퍼스) 한양대학교에 재학 중인 외국인 유학생 중 성적이 우수하고 학교 생활을 성실히 하는 학생들에게 지급합니다. 가. 지원자격: 직전 학기 평점 평균이 대학원 GPA 4.0 이상으로 유효한 TOPIK 증서(급수 무관) 및 보험을 소지한 자나. 서류심사를 통해 선발하여 순위에 따라 100%, 70%, 50%, 30% 차등 지급다. 장학적용기간: 한 학기라. 제출서류: 학기 초 (3월, 9월) 국제처 홈페이지 공지사항 참조마. 유의사항: 외국인 유학생 대상으로 대한민국 국적자는 신청 불가				
● TOPIK 장학금(ERICA캠퍼스) 가. 신청자격 - 한양대학교 ERICA에 재학 중인 학위과정 외국인 유학생(대한민국 국적자 신청 불가) - 입학 당시 또는 이전 TOPIK 장학금 등 기존에 본교에 제출했던 TOPIK 성적보다 등급이 상향된 자 - 제외 대상: 지난 회차 TOPIK 응시자, 졸업예정자, 휴학생, 학업연장자, 수료생, 교환/방문학생, 국제교육원생, 기존 TOPIK 6급 제출자 나. 장학혜택 - 장학대상				학기 중 신청 기간에 따라 신청	
	구분	장학금	지급 조건		
	예체능 계열	70만원	TOPIK 성적 없음/2급 이하 → 3급 이상		
		50만원	TOPIK 3급 이상 → 4급 이상		
	비예체능 계열	70만원	TOPIK 성적 없음/3급 이하 → 4급 이상		
		50만원	TOPIK 4급 이상 → 5급 이상		
	응시료(모든 단과대학)	5만 5천원	기존 제출 급수보다 하향하거나 동일한 급수를 취득하거나, 불합격하여도 지원 가능		

- 기존 급수 대비 상향된 자에 한하여 지원

- 타 장학금과 중복 수혜 가능

다. 신청방법: 온라인 접수(국제팀 이메일 공지 참고)

라. 제출서류: 신규 TOPIK 성적표

마. 신청시기: 매회 TOPIK 시험 발표 직후

※ 장학 규정은 변경될 수 있으며, 자세한 사항은 매 학기 국제처 홈페이지 공지사항 참조

09

졸업요건

<01. 모집단위> 학과 및 각 대학원 홈페이지 링크를 통해 확인이 가능합니다.







일반대학원

단위: 원(₩) / 학기

계열	수업료	입학금	학과(전공)
인문·사회	6,583,000	1,030,000	국제문화대학, 언론정보대학, 경상대학, 학과간협동과정(문화콘텐츠학과, 장르테크놀로지와 서브컬처학과)
이학·체육	7,756,000	1,030,000	과학기술융합대학, 예체능대학(스포츠과학과)
공학	8,814,000	1,030,000	공학대학, 소프트웨어융합대학, 학과간협동과정(스마트시티공학과, 융합로봇시스템학과)
예능·음악	9,022,000	1,030,000	디자인대학, 예체능대학(공연예술학과, 실용음악학과)
약학	9,156,000	1,030,000	약학대학

등록금 책정표

(2024학년도 1학기 기준이며, 등록금 책정은 학교 정책에 따라 변경 가능)

전문대학원 / 특수대학원

단위: 원(₩) / 학기

계열	수업료	입학금	학과(전공)
융합산업대학원(인문사회)	6,376,000	1.000.000	특수대학원(경영학과, 문화콘텐츠학과, 재즈연주학과, 실용무용학과)
융합산업대학원(자연)	7,347,000	1,030,000	특수대학원(융합디자인학과)

* 전형료 환불

- 가. 입시의 공정성 확보와 타 수험생의 피해를 최소화하기 위해 원서접수가 마감된 이후에는 지원 사항을 취소할 수 없음.
- 나. 전형료 환불은 원서접수 마감일 전에 전형취소 의사를 밝힐 경우, 전형료 전액을 환불함.
- 다. 서류제출 기간 중 대학의 귀책사유, 천재지변, 질병 또는 사고 등으로 의료기관에 입원 또는 본인의 사망으로 전형 응시를 위한 서류를 제출하지 못한 경우, 관련 서류를 통해 입증해야 하며, 입학전형의 공정성을 해치지 않는다고 판단되는 경우에 한하여 전형료의 전액을 환불함. 단, 서류제출 마감일자 이후에는 반환하지 않음.













For newly admitted students

** Only documents submitted during the official application period are eligible for consideration for the scholarship.

	holarship	Application Period
 Hanyang International Scholarship Program (HISP) - Gradu Among applicants those with excellent grades at their final universe. A. Qualification: GPA from the previously attended institution m B. Benefit: 	ate Sity are selected based on overall scholastic achievement.	
Туре	Benefit	
HISP 100%	100% reduction in tuition and admission fees	
HISP 70%	70% reduction in tuition	
HISP 50%	50% reduction in tuition	
C. Scholarship period: Master 4 semesters / Ph.D 4 semester registration) D. Requirement: Scholarship recipients must achieve a minimul ** The number of grantees may differ every semester. ** Those who don't submit Certificate of GPA converted into 100	·	
 Hanyang Scholarship for Excellence in Language Proficiency 	y - Graduate	
	warded to applicants who have passed the TOPIK level 5 or 6, or achieved a	
TOEFL iBT score of 90 or higher or IELTS score of 6.5 or higher.		
(Only documents submitted during the official application period	are acceptable.)	Selected during the
A. Benefit: 30% reduction in tuition		admission process (no
B. Scholarship period: The first semester only	: Facilish	need to apply)
** TOEFL and IELTS score are not applicable to native speakers of	English.	
Hanyang Scholarship for Engineering and Science Students Hanyang Scholarship for Engineering and Science Students is an	varded to international students who gain admission to the graduate school	
of engineering and science. (It is not necessary for applicants to si		
A. Benefit: 50% reduction in tuition and 50% reduction in admis		
B. Scholarship period: Master 4 semesters / Ph.D 4 semester registration)		
C. Requirement: Scholarship recipients must achieve a minimur		
 GSIS (Seoul), Industrial Convergence (ERICA) scholarship fo This scholarship is awarded to international students who get acc Convergence (ERICA). A. Benefit: 	r international students epted to the Graduate School of International Studies (Seoul) and Industrial	
- Graduate School of International Studies: 20% reduction in	tuition	
- Graduate School of Industrial Convergence: 30% reduction		
B. Scholarship period: Master 4 semesters / Ph.D 4 semesters (
C. Requirement: Scholarship recipients must achieve a minimur	n of 3.0 GPA each semester in order to retain their scholarship.	
Hanyang Alumni Scholarship		
Hanyang Alumni Scholarship is awarded to international students		Need to enter your
A. Benefit: 50% reduction in tuition and 50% reduction in admis		previous student ID
	rs / MA-Ph.D 6 semesters (excluding extended study period and research	number and submit
registration)	requirement when	
C. Requirement: Scholarship recipients must achieve a minimurThose who don't submit Certificate of graduation from Hanya	applying	
Hanyang Bridge Scholarship	ng omretsig cannot be awarded hanyang Alumin beholatsing.	Need to enter your
This scholarship is awarded to international students who have pa	articinated in exchange or visiting program at Hanvang University	Hanyang student ID
A. Benefit: 50% reduction in tuition	containe or risking program activitying officerity.	number and submit
B. Scholarship period: The first semester only		necessary document
$\!$	prove on the participation in Hanyang Exchange or visiting program.	when applying

Scholarships for International Students

(Only one scholarship is allowed)

Scholarships for International Students

(Only one scholarship is allowed)

Scholarship	Application Period
 Online Degree Program Scholarship This scholarship is awarded to international students who are admitted to Online Degree Program. A. Benefit: 50% reduction in tuition fee or 70% reduction in tuition fee if selected through a comprehensive evaluation B. Scholarship period: 4 semesters C. Requirement: Recipient must achieve minimum of 3.0 GPA each semester in order to maintain their scholarship. ** 100% reduction in the first semester's tuition fee when entering our Ph.D. program after graduation (admission fee will not be included) 	Automatically selected during the admission period

Graduate School

For registered students

	Application Period			
 Hanyang International Excellence Awards (HIEA) - ERICA HIEA is awarded to international students who have achieved notable academic progress at Hanyang University. A. Qualification: Students with a valid TOPIK level certificate of any level and Insurance who achieved a minimum GPA of 4.0 out of 4.5 in the previous semester B. Recipients are selected by documents screening. Recipients will receive 100%, 70%, 50% or 30% tuition reduction according to their evaluation results. C. Scholarship period: One semester D. Required Documents: to be announced at OIA website E. Caution: Korean nationals are not eligible 				
 TOPIK Scholarship(ERICA) A. Application Requirements ① International students enrolled in a degree program at Hanyang University ERICA campus.(Korean nationals not eligible) ② Students who obtained a higher TOPIK score compared to the previously submitted TOPIK certificate during admission applications or the previous TOPIK scholarship application period. ③ Students exempted from application: applicants of the last TOPIK exam, prospective graduates, students on leave of absence, students who extended graduation, students who fulfilled all graduation requirements, exchange/visiting students, students enrolled in the International Institute of Education (Korean Language Course etc.), students who have submitted TOPOIK Level 6. B. Scholarships 				
① Scholarship Criteria Criteria	Scholarship	Awarding Standards		
College of Performing Arts and Sport	700,000 KRW 500,000 KRW	Non-TOPIK Holder or TOPIK Level 2 or below → TOPIK Level 3 and above TOPIK Level 3 and above → TOPIK Level 4 and above		
Colleges other than Performing Arts and Sport 700,000 KRW Non-TOPIK Holder or TOPIK Level 3 or below → TOPIK Level 4 and above TOPIK Level 5 and above TOPIK Level 5 and above				
Application Fee 55,000 KRW You may still apply even if you fail the test, or obtain lower or equivalent grades after your original submission				
② Limited for students who have acquir ③ Students with other on-campus schol C. Application Instructions: Online Applicatio D. Application Documents: Newly acquired E. Application Period: After every TOPIK resu				

^{**} Scholarship information for registered students is subject to change based on changes in the school's scholarship regulations. Please check again after admission for more information.

09

Graduation Requirements

Details can be found through the department or graduate schools' website links provided in <01. Admission Unit>.

General Graduate School

KRW(₩) / per semester

College/School	Tuition	Admission Fee	Department (Major)
Humanities· Social Science	6,583,000	1,030,000	Language and Culture, Communication & Social Science, Business and Economics, Interdisciplinary Courses (Culture Contents, Genre Technology and Subculture)
Natural Science Physical Education	7,756,000	1,030,000	Science and Convergence Technology, Sports and Arts (Sport Science)
Engineering	8,814,000	1,030,000	Engineering Sciences, Computing, Interdisciplinary courses (Smart City Engineering, Interdisciplinary Robot Engineering Systems)
Fine Arts· Music	9,022,000	1,030,000	Design, Sports and Arts (Performing Arts, Applied Music)
Pharmacy	9,156,000	1,030,000	Pharmacy

Professional/Specialized Graduate School

KRW(₩) / per semester

College/School	Tuition	Admission Fee	Department (Major)
Industrial Convergence (Humanities Social Science)	6,376,000	1 000 000	Specialized Graduate School(Business Administration, Cultural Contents, Jazz Performance, Applied Dance)
Industrial Convergence (Natural Science)	7,347,000	1,030,000	Specialized Graduate School(Convergence Design)

* Regarding Application Fee Refund

- 1. To maintain fairness of the admission process and to minimize any impacts on other applicants, an application cannot be cancelled after the Online Application Period.
- 2. Application fee may be 100% refunded if the applicant decides to cancel his/her application during the Online Application Period.
- 3. If an applicant fails to submit the required documents during the Documents Submission period under certain circumstances(natural disaster, issues with Hanyang University, hospitalization of the applicant due to sickness/disease/accident, death of the applicant), the application fee may be 100% refunded after deemed not to compromise the fairness of the admission process. However, after the end of the Documents Submission Period, the application fee is NOT refunded.













Tuition Fee

Based on Spring 2024, subject to change based on university policy.

研究生新生奖学金

※ 网上申请期间以后提交的材料不能适用于奖学金评定。

奖学金统		申请时期及方法
● 研究生院 汉阳国际奖学金 (HISP)		
在研究生院合格者中,综合考虑最后毕业所在学 1. 对象:最终学校全学年的平均成绩在满分100 2. 奖学金金额		
区分	奖学金减免额度	
HISP 100%	入学金 100%, 学费 100% 减免	
HISP 70%	学费 70% 减免	
HISP 50%	学费 50% 减免	
3. 奖学金适用期间:硕士4个学期,博士4个学期,硕博连读6个学期(学业延长,研究登录除外) 4. 奖学金维持条件:保持每学期GPA 3.0以上 ※ 奖学金根据授予人员每学期会有变动 ※ 没有提交明示满分或GPA100分为满分的证明书,排除在奖学金选拔对象之外。		
● 研究生院 语言成绩优秀奖学金 支付给新生中语言成绩优秀者(TOPIK5级、TOPIK 或者IELTS 6.5以上) (仅限在网上申请期间内提交语言成绩证明的学生 1. 奖学金额:减免学费的30% 2. 奖学金适用期限:只限第一学期 ※ 母语为英语的学生提交TOEFL以及IELTS成绩明		从符合 要求者中选拔 (学生无需申请)
●理工科活性化奖学金 支付给申请理工科研究生院课程的外国留学生中 1. 奖学金额:入学金50%减免、学费50%减免 2. 奖学金适用期间:硕士4个学期,博士4个学期 3. 奖学金维持条件:保持每学期GPA 3.0以上		
● 国际学研究生院(首尔校区),融合产业研究生院(ERICA校区)外国留学生奖学金 支付给被国际学研究生院或融合产业大学院(ERICA)录取的外国留学生 1. 奖学金额 - 国际学研究生院:减免学费的20% - 融合产业研究生院:减免学费的30% 2. 奖学金适用期间:硕士4个学期,博士4个学期(学业延长,研究登录除外) 3. 奖学金维持条件:保持每学期GPA 3.0以上		
● 汉阳同门奖学金 支付给汉阳大学毕业生(包括预定毕业生)中申请 1. 奖学金额:入学金50%减免、学费50%减免 2. 奖学金适用期间:硕士4个学期,博士4个学期 3. 奖学金维持条件:保持每学期GPA 3.0以上 ※ 没有提交汉阳大学同门证明材料,排除在奖学:	网上报名时,必须 输入以前的学号并 提交相关材料	
● 汉阳交流奖学金 支付给新生中参加过汉阳大学举办的交换或者访 1. 奖学金额:减免学费的50% 2. 奖学金使用期限:只限第一学期 ※ 未提交"汉阳大学交换生项目参加证明"或者"	网上报名时 必须 输入汉阳大学的学 号并提交相关材料	
● 网络教育学位课程奖学金 支付给成功被录取的学生 1. 奖学金额:减免学费的50% (若选拔为优秀生, 2. 奖学金适用期间:硕士 4个学期 3. 奖学金维持条件:保持每学期GPA3.0以上 ※ 本课程毕业后入学本校博士课程时,第一学期	减免100%学费(入学金由本人负担)	从符合 要求者中选拔 (学生无需申请)

外国留学生 奖学金制度

(不能和校内其它奖学金 重复授予)

外国留学生奖学金制度 (不能和校内其它奖学金重复授予)

研究生院

在读生奖学金

		奖学金名称	以及内容	申请时期		
● 汉阳优秀奖学金 (HIEA) - ERICA校区 在汉阳大学就读中的外国留学生中,根据学业成绩及在校表现,给予一定奖学金 1. 前一学期平均学分(GPA)研究生院4.0以上,同时持有有效的TOPIK证书(级数无关)和已加入保险的学生 2. 通过材料审核根据排名依次按照100%,70%、50%、30%的比例减免学费 3. 奖学金适用期间:仅限一学期 4. 需提交材料:每学期初(3月,9月)在国际处网站通知 5. 注意事项: 韩国国籍者不可申请						
● TOPIK奖学金(ERICA校区) 1. 申请资格 - 汉阳大学ERICA学位课程在校的外国人留(韩国国籍者不可申请) - 入学当时或与之前TOPIK等级相比,取得更高等级的学生 - 除外对象: 之前回TOPIK应试者、应届毕业生、休学生、学业延长者、结业生、交换/访问学生、国际教育院生、现有TOPIK6级提交者 2. 奖学优惠 - 适用对象						
	区分	奖学金	支付基准	申请		
_	# ###################################	70万	没有TOPIK成绩/2级以下 → 3级以上			
	艺体能专业 50万 TOPIK 3级以上 → 4级以上					
	70万 没有TOPIK成绩/3级以下 → 4级以上					
	非艺体能专业 50万 TOPIK 4级以上 → 5级以上					
ā	考试费(所有院系) 55,000韩元 即使获得的成绩比之前提交的成绩低, 相同或不合格,仍可以授予					
	- 仅对对比现有TOPIK等级,取得更高等级的学生进行发放					

- 可与其他奖学金重复受惠
- 3. 申请方法: 网上申请(参考国际处邮件)
- 4. 提交材料: 最新TOPIK证明
- 5. 申请期间: 每回TOPIK成绩发表后

※ 根据校内奖学金规定变动, 在读生奖学金制度会有所改变, 请再参考国际处官网公告。

09

毕业条件

<01. 招生专业>可以通过各个学科及研究生院网站链接进行确认。







一般研究生院

单位:韩元(₩)/一学期

类别	学费	入学金	学院(专业)
人文·社会	6,583,000	1,030,000	国际文化学院,言论信息学院,经商学院,学科间协同课程(文化contents学,文化题材技术及次文化学)
理科·体育	7,756,000	1,030,000	科学技术融合学院,艺术体能学院(体育科学)
工学	8,814,000	1,030,000	工学院,软件融合学院,学科间协同课程(智能城市工学,融合机器系统学)
艺能·音乐	9,022,000	1,030,000	设计学院,艺术体能学院(表演艺术学,实用音乐学)
药学	9,156,000	1,030,000	药学院

学费

(以2024年第一学期学费 为准,学费会根据学校的 政策有所变动)

专门·特殊研究生院

单位:韩元(₩)/一学期

学院	学费	入学金	学院(专业)
融合产业研究生院 (人文社会)	6,376,000	1,030,000	特殊大学院(经营学,文化Contents学,爵士演奏学,实用舞蹈学)
融合产业研究生院 (自然)	7,347,000		特殊大学院(融合设计学)

* 退还申请费用

- 一、为确保入学选拔的公正性、最大程度地减少其他考生的损失,申请截止以后不可取消申请
- 二、申请截止日之前,若向国际入学部明确表示希望取消申请意向时,将退还全额申请费用
- 三、提交材料期间,由于大学的归责事由、天灾人祸,疾病或事故等原因导致本人住院或死亡,从而未能提交申请材料时,应通过相关文件进行证明。

只有在不违背入学选拔公正性原则的情况下,才可以全额退还申请费用。但是,提交材料截止日期以后将不予退还。











